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Нещодавно мені довело
ся взяти участь у роботі XI 
міжнародної міждисциплінар
ної конференції з іудаїки. 
Відбулася вона в Росії, у 
м.Корольово Московської 
області. На цей солідний за 
науковим масштабом форум 
з’їхалось понад 250 допові
дачів із Нью-Йорка, Єруса
лима, Тель-Авіва, Хайфи, Бер
ліна, Лондона, Лісабона, 
Цюриха, Варшави, Вроцлава, 
Вільнюса, Клайпеди, Риги, 
Юрмали, Даугавпілса, Таллі
нна і т. д.

Безперечно, лідерами- 
учасниками стали представ
ники Російської Федерації та 
країн СНД. Приємно відзна
чити, що досить компактно 
була представлена й Украї
на. Це доповідачі, переваж
но викладачі вищих навчаль
них закладів Києва, Харкова, 
Дніпропетровська, Донецька, 
Одеси, Херсона, Сімферопо
ля та ін. Західну Україну пре
зентували наукові установи 
Львова, Дрогобича, Івано- 
Франківська, Коломиї, 
Чернівців та Ужгородський 
університет.

Організаторами конфе
ренції виступили ряд установ, 
а Центр наукових співробіт
ників та викладачів іудаїки у ви
щих навчальних закладах «Сефер» 
по суті став координаційним цент
ром науково-практичного зібрання. 
Зауважимо, що Центр цього року 
відсвяткував власне десятиліття.

Голова академічної ради Цент
ру «Сефер» Рашид Капланов (на 
фото — праворуч) доклав чимало 
зусиль для об’єднання багатьох 
організацій, які проводять дослід
ження з питань іудаїки. Вже кілька 
років поспіль пан Капланов відвідує 
і наш край. Приємно й те, що про
блематика закарпатського єврей
ства цікавить дослідників з інших 
віддалених від нас регіонів. Тема 
моєї доповіді стосувалася етноде- 
мографічного та етнокультурного 
розвитку євреїв Закарпаття впро
довж 1989 — 200 і років. Окрім 
двадцятихвилинної регламентної 
доповіді, учасники секції «Демог

Михдило Зан та Рашид Капланов.

рафія. Соціологія. Психологія» жва
во дискутували, обмінювалися дум
ками. А в сучасних умовах науко
вої автаркії, тобто замкнутості, 
обмін досвідом між представника
ми як ближнього, так і далекого за
рубіжжя — надзвичайно важлива та 
корисна справа.

Величезна кількість учасників- 
доповідачів працювала в рамках 
секційних засідань. Це були оригі
нальні за науковою постановкою та 
методологічною спрямованістю 
групи: «Голокост: дослідження і 
викладання», «Іудейсько-христи
янські відносини», «Єврейська на
ціональна самосвідомість», «Сіо
нізм та держава Ізраїль», «Ксено
фобія. Антисемітизм» тощо.

Поряд із науковими дебатами 
організатори передбачили ряд ціка
вих та пізнавальних заходів. Так, 
після роботи секцій учасникам було

запропоновано перегляд доку
ментальних фільмів Бориса 
Мафцира на тему «Нотатки про 
ізраїльську культуру: Перехре
стя поколінь, релігій та куль
тур».

Під час конференції бажа
ючі могли придбати перші сім 
томів унікального видання «Ко
ротка єврейська енциклопе
дія». Були також презентовані 
нові публікації Бібліотеки 
«їибаіса», видання та проекти 
«Будинку єврейської книги», 
видання «.Іисіаіса Коввіса», 
«Єврейська палеографія» та 
«Документи з історії та куль
тури євреїв в архівах Біло
русі».

Киянин В’ячеслав Ліхачов 
презентував часопис «Євреї 
Євразії» та видання «Політич
ний антисемітизм у сучасній! 
Росії», а Михайло Міцель із | 
Нью-Йорка ознайомив при-! 
сутніх із змістом видання «Євреї 
України в 1943-1953 рр.: Нари
си документальної історії». По
ряд із цим організатори науко- І 
во-практичного форуму перед- І 
бачили роботу «круглих столів» 
нарізні теми.

Конференція в Корольово 
посприяла налагодженню ціка
вих наукових контактів із ко- 
легами-науковцями, діячами 

громадських організацій. Приємно 
було поспілкуватись, відповідати на 
запитання представників націо
нально-культурних товариств та 
благодійних фондів країн СНД.

Можна відзначити ще ряд важ
ливих аспектів. Утім висновок на
прошується тільки один — важко пе
реоцінити досвід, що накопичуєть
ся під час подібних наукових за
ходів. Після розпаду Радянського 
Союзу дослідники рідко дискуту
ють, зустрічаються та обмінюють
ся досягнутим. Без долі сумніву | 
можна констатувати, що конферен
ція в Корольово — приклад того, як 
потрібно інтегруватися науковцям- 
гуманітаріям. Саме тому організа
торам цього міжнародного форуму 
хочеться щиро подякувати! 
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